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  SLOVO
Jménem Komise 750 let obce Zbůch  bych Vás chtěl pozvat na různé akce, spojené s při-

pravovanou podzimní výstavou u příležitosti 80. výročí pošty ve Zbůchu ( podrobné informa-
ce najdete na jiném místě v tomto čísle ). Zároveň bych Vás rád upozornil na jednotlivé články 
v tomto čísle Zbůšského zpravodaje. Především pak na dva, ve kterých se dozvíte, jak se žilo 
u nás ve Zbůchu za 1. republiky, kde  na své dětství  s láskou vzpomíná rodačka, spisovatel-
ka Helena Sobková a také  cestovatelské zážitky Václava Straky v sedle kola. 

Příjemné prožití léta Vám přeje Rudolf  Hrdlička

a i tato akce si našla svoje příznivce. Za toto 
vystoupení děkujeme nejen všem účinkují-
cím, ale rovněž i pedagogům a výše jmeno-
vané firmě p. Audese.

Pro vaši informaci bych chtěl ještě při-
pomenout, že i Obecní knihovna ve Zbů-
chu o sobě dává často vědět v tom dobrém 
slova smyslu. Naposledy to byl projekt, kte-
rý připravila Městská knihovna v Plasích 
s názvem „Do knihovny za knížkou, hrač-
kou, vědou, písničkou“. 

Celý projekt byl realizován na základě 
úzké spolupráce knihovny a MŠ a byl při-
praven pro předškolní děti. V naší obci se 
do projektu zapojilo 27 dětí a dne 23.6. 
2011 proběhlo v naší knihovně vyhodnoce-
ní spojené se slavnostním předáním diplo-
mů a knih účastníkům projektu ředitelkou 
Městské knihovny v Plasích Bc. Věrou Sout-
nerovou, regionální metodičkou PK Plasy 
paní Pfeiferovou a slečnou Kateřinou Horo-
vou, knihovnicí obce Zbůch.

Právě slečně Horové bych chtěl poděko-
vat za práci, kterou ve svém volném čase 
věnuje kulturně výchovné činnosti a Obec-
ní knihovně ve Zbůchu.

Pro děti ovšem proběhly i další kultur-
ně vzdělávací akce a za všechny mně dovol-
te jmenovat i „Noc s nejkrásnější pohád-
kou“, pro nezasvěcené jen připomínám, že 
dětičky nocují ve škole a domů jdou až ráno 
a předčítají se pohádky, pak to byly Besedy 
s dětmi z MŠ a ZŠ, o Dětských dnech jsem 
se již výše zmínil.

Pro děti,které v červnu 2011 opustily 
MŠ a od září nastupují do ZŠ, Obec Zbůch 
nakoupila 27 ks pamětních knížek v hod-
notě á 119,- Kč.

Pro žáky 9. tříd, kteří k 30.6. 2011 ukon-
čili povinnou devítiletou školní docházku 
byly zakoupeny balíčky v hodnotě á 100,- 
Kč na každého žáka a byly jim předány 
28.6. 2011 kdy se uskutečnilo v ZŠ ve Zbů-
chu slavnostní vyřazení s kulturním pro-
gramem dětí, které se vždy těší velikému 
zájmu rodičů či jiných příbuzných vystupu-
jících a nejinak tomu bylo i v letošním roce. 
Já bych si ještě dovolil popřát dětem, kte-
ré jdou v září do první třídy, aby se jim ve 
„velké škole“ moc líbilo, aby si našly dob-
ré kamarády a především ať je učení baví. 
Těm, kteří ale už naši ZŠ opouští a stojí na 
prahu profesního života přeji, aby se jim 
zvolené povolání líbilo, ať jim přinese mno-

SLOVO m StOStarOSty

 Dovolte mně úvodem použít známý slogan z jisté upoutávky a říci: „Tak a je to tady“. 
V mém podání to však znamená prázdniny, léto, dovolené, výlety, jahody, zavařování, ryby, 
koupání a já si už teď vybavuji další a další pojmy, které toto roční období vystihují. Ovšem 
kromě těchto pojmů většinou vyvolávajících příjemné pocity to jsou také ty méně příjemné 
jako plevel, plži, stále rostoucí tráva, ničivé bouřky či přívalové deště, ale také nejrůznější 
rekonstrukce či úpravy na našich domech či v bytech. Zkrátka i toto období je pro každého 
tak jiné, jako je život každého z nás. Jedno však má pojem léto společné a to bych si dovo-
lil shrnout pod pojem barevnost. Je přece úžasné pozorovat rozvíjející se květy, kapky rosy 
v trávě či zapadající slunce někde daleko…

 Ale co naplat, i tomu času sladkého nicnedělání předchází práce a já bych si teď dovolil vás 
všechny tak trošku obeznámit s tím, jak tomu bylo v posledních měsících v naší obci.

 Možná, že začnu spíše akcí relaxační, do které už tradičně patří posezení u májky, kte-
ré zajišťoval SDH Zbůch a kromě občerstvení, byla zajištěna i hudba. Tato akce proběhla za 
Hasičskou zbrojnicí 30.4. 2011.

 14.5. 2011 proběhl na hřišti SDH Červený Újezd Memoriál Františka Herejka a ve stej-
ném duchu 11.6. 2011 se konal ve Zbůchu Memoriál Jana Motyčky, rovněž pod patronací 
SDH Zbůch.

 28.5. 2011 SDH Zbůch uspořádal sběr železného šrotu a hasiči děkují všem občanům, kte-
ří tuto akci podpořili.

 Protože však SDH Zbůch vlastní nepojízdnou Avii, která již neprošla technickou kontrolou 
a její oprava se nevyplatí z důvodu vysokých finančních nákladů, byl SDH zakoupen starší 
automobil VW LT Bus 2,4 TDI pro jejich potřebu.

 Rovněž pro SDH Zbůch uzavřela Obec Zbůch smlouvu o poskytnutí sponzorského daru 
s firmou Miloš Noska, Zbůch a to formou ročního bezplatného internetového připojení.

 Firmě pana Miloše Nosky patří naše poděkování.
Druhá květnová neděle patří vždy Dni matek a Obecní úřad Zbůch ve spolupráci s kroni-

kářem obce panem Rudolfem Hrdličkou zajistil pro ženy žijící v Domě s pečovatelskou službou 
jednak vystoupení dětí LŠU ve Stodě a jednak všechny přítomné ženy obdržely malou květi-
novou pozornost, karafiáty. Vystupující děti dostaly malé balíčky v hodnotě 50,- Kč.

 Pro všechny děti žijící v naší obci byl dne 4.6. 2011 od 14°° hod. připraven Dětský den se 
zajímavým programem. Veliké pozornosti dětí se těšily nejrůznější soutěže, ukázka práce 
Policie ČR včetně důkladné prohlídky přistaveného policejního vozu. Tuto prohlídku samo-
zřejmě prováděly děti, HZS - Nýřany zase dětem předváděl výsuvný žebřík se zavěšeným 
košem, děti si mohly zaskákat i na trampolíně, nakoupit sladkosti či se občerstvit u zbudova-
ných stánků. Největší úspěch však opět slavila nafoukaná pěna a po celé akci se děti mohly 
osprchovat, počasí této zábavě přálo. K tomu všemu vyhrávala kapela AKUMA.

 Ve stejný den, tedy rovněž 4.6. 2011 uspořádal SDH Červený Újezd pro děti Dětský den 
a sice tzv. „Pohádkový les“. I z této akce si děti kromě krásných zážitků odnášely za odměnu 
nejrůznější sladkosti a i tato akce byla velmi zdařilá.

Dne 9.6. 2011 v sále restaurace Baník ve Zbůchu se uskutečnila hudební produkce za 
podpory firmy Roman Audes City Music „Nebe plné hvězd“, kde vystoupili žáci ZŠ Zbůch 
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ho úspěchů a těm, kteří se rozhodli studo-
vat, ať i jim se jen a jen daří, vždyť se říká 
„Život studentský, život veselý“. Všem dětem 
pak bez rozdílu přeji š ť a s tně prožité prázd-
niny a ať se po nich opět sejdou spolu se svý-
mi kamarády.

Tímto jsem jen chtěl zmínit, jak naše obec 
myslí na mladou generaci.

Pro všechny je pak určena informace 
následující a tou je zpráva, že Obec Zbůch 
uzavřela dohodu o umístění sběrné nádo-
by na vyřazené textilie a obuv s firmou H.B. 
Textilie s.r.o., která bude umístěna na Sběr-
ném dvoře odpadů ve Zbůchu. Do tohoto kon-
tejneru se ukládá výhradně jen vyřazený tex-
til a obuv určený k dalšímu použití a hlavně 
neznečištěný např. olejem, naftou apod.

Pro sběratele- hlavně filatelisty, schválila 
obec užití znaku obce Zbůch na personali-
zovaném tiskovém listu, který bude vytištěn 
u příležitosti 80. let od zprovoznění pošty ve 
Zbůchu.

Závěrem jsem si nechal informaci o náku-
pu mulčovače se sběrným košem PERUZ-
ZO KOALA 1200 HI – L. Mulčovač je přídav-
né zařízení pro malotraktor SOME a lze jej 
také využívat pro sekání vzrostlé trávy, což 
naše zaměstnance v tomto období zaměstná-
vá nejvíce a je to každý rok stejné. Ale ani 
s tímto mulčovačem nelze vše posekat a je 
třeba nepřístupná místa vysekat strunovou 
sekačkou. Chci poprosit občany o trpělivost, 
neboť máme opravdu rozlehlou obec a nelze 
všechna místa posekat naráz. Máme omeze-
nou nejen techniku, ale i počet pracovníků. 
Jen pro vaší představu, dosud jsme odvezli 
do zařízení na využívání odpadů společnosti 
ELRON CZ s.r.o. 82 multicarů pokosené trá-
vy, což představuje 28 tun a to je teprve začá-
tek léta. Každý ale dobře víme, jak rychle trá-
va roste, zejména v tomto počasí.

Abych byl ale spravedlivý, našlo se i pár 
jedinců, kteří naší snahu hodnotí kladně 

a kvitují i to, že jsou obecní pozemky opravdu 
zcela pravidelně sečeny.

Přátelé, ať už se rozhodnete strávit léto 
kdekoliv, myslete především na své zdraví 
a zdraví vašich nejbližších, čas nevrátíme. 
Zvýšenou pozornost věnujte dětem, jejichž 
„bádání“ někdy nezná hranic. Všichni si 
ale užívejte ten krásný letní čas, dopřejte si 
oddych, jeďte se podívat na třeba pěkný let-
ní festival či na nějakou výstavu, dle svých 
možností a schopností trošku cestujte, griluj-
te na zahradách a mimochodem, u takového 
typicky českého táboráku, na břehu pěkné-
ho rybníka někde s kytarou i obyčejné peče-
né vuřty mají výbornou chuť. Svůj půvab má 
v parných dnech i dobře vychlazený meloun 
někde pod pergolou. Zkrátka nádherné, slun-
né a ničím nerušené letní dny vám všem.

Zpracoval: J. Skála

Přírodovědný kroužek Při zš ve zbůchu

Během krátké doby letos na jaře členové Přírodovědného kroužku 
při Základní škole ve Zbůchu uskutečnili dvě zajímavé akce. Tou prv-
ní byla v sobotu, 9. dubna 2011 pomoc při sázení stromků v Oseku 
u Rokycan, kde společně s dětmi z Plzně – Skvrňan a členy Českého 
svazu ochránců přírody z Rokycan,vysázeli do volné přírody několik 
stovek stromků. Touto záslužnou akcí všichni oslavili letošní meziná-
rodní svátek – Den Země.

Tou druhou pak byla v sobotu, 21. května vycházka do Nové 
Vsi u Dobřan, kde náš kroužek už několik let spolupracuje s paní  
Boženou Benešovou.

Ta se na své ekofarmě svědomitě stará o své ovce a kozy evropské. 
Z jejich mléka vyrábí různé produkty, které jsou pro lidský organiz-
mus velmi zdravé. Už staří Řekové znali jejich přednosti! Proto větši-
na z nás s velkým zájmem ochutnala tyto pochoutky, které na dru-
hou stranu nemusí chutnat každému. Podobné je to i s olivami. Ty 
buď milujete anebo nenávidíte! Na zpáteční cestě jsme se občerstvili 
v restauraci Sparta na Sulkově a odtud jsme přes Líně došli do Zbů-
chu. Zároveň jsme všichni tento výlet pojali jako turistický výlet.

Mgr. Irena Svobodová  - vedoucí kroužku

školní družina - Pálení čarodejnic
Ve čtvrtek 28. 4. se sešly děti na 

družinové zahradě, kde si za krásného 
počasí užívaly pálení čarodějnic.

Při čarodějném tanci byla vyhlášena 
nejlepší tanečnice - Denisa Nesvadbová. 
Kluci zvolili nejhezčí čarodějnici Natálii 
Šindelářovou. Následovalo soutěžení na 
koštěti. 

Když už bylo soutěžení dost, zapálil se 
oheň , na kterém si každý opékal buř-
tíka.

Všichni si tento den užili a domů 
odcházeli s plným břichem a úsměvem 
na tváři.

Iva Špendlová  
vedoucí školní družiny
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retrosPektivy zbůchu – Paeddr. helena sobková (1932) 
Helena Sobková vstoupila 

do literatury v roce 1992 kni-
hou Tajemství Barunky Panklo-
vé, za níž získala tvůrčí pré-
mii Českého literárního fondu 
a v níž se zabývá otázkou naro-
zení a původu Boženy Němcové. 
Při hledání odpovědi na danou 
otázku prostudovala veškeré pří-
stupné písemnosti týkající se 
Boženy Němcové, ale i Kateři-
ny Zaháňské, o níž se předpo-
kládalo, že by mohla být pokrev-
ní matkou Boženy Němcové. 
Autorka studiem deníků a kore-
spondence, většinou uložených 
v rukopisech v archivech, tak 
mohla proniknout do pletiva 
rodinných vztahů a napsat také 
knihu Kateřina Zaháňská a ny-
ní i knihu Dorothea vévodkyně 
Kuronská. Tyto tři knihy na sebe 
úzce navazující vytvářejí trilogii 
o třech ženách evropského for-
mátu, spjatých vzájemnými pou-
ty, ale i vztahem k naší zemi.

Mé vzpomínky na dětství 
prožité ve Zbůchu před druhou 
světovou válkou

 Velice si cením toho, že jsem 
měla možnost osobně poznat 
kousek první republiky, té repub-
liky, která trvala pouhých dva-
cet let a byla prodchnuta nad-
šením a zvláštním kouzlem ze 
znovunabyté svobody. I v době 
mého dětství, a to zejména v čase 
předškolním, kdy jsem již zřetel-
něji vnímala okolní svět, pociťo-
vala jsem tu euforii, vyzařující ze 
všeho dění kolem. Lidé se schá-

zeli, slavili národní svátky, cviči-
li, pěkně se šatili, i ženy ve Zbů-
chu nosily klobouky, pořádaly se 
plesy a stoupal zájem o kulturu. 
Hodně tomu napomohl jistě roz-
voj zdejších uhelných dolů a tím 
zlepšení pracovních příležitos-
tí pro obyvatele obce. Svůj podíl 
měl i nově vybudovaný Lidový 
dům.

 Vím, že se muselo poctivě 
pracovat, hodně šetřit a dobře 
hospodařit. Dosud mám doma 
otcovu knihu, kam si pečli-
vě zapisoval své příjmy a den-
ní výdaje. Poznamenal každou 
sebemenší věc, která se musela 
koupit, jako ponožky pro dceru 
15,00 Kč, kino 8,40 Kč, kašpá-
rek 7,00 Kč nebo kadeřník 21,00 
Kč. Maminka doma pilně vaři-
la, uklízela, zašívala, pečova-
la o zahradu, zavařovala, dělala 
ruční práce, každé pondělí pra-
la a její činnost měla svůj rytmus 
a styl. Dodnes se za to mamince 
obdivuji. Odebírala časopis, jak 
moderně a zdravě žít, jak zdravě 
vařit, jak vychovávat děti. Pro-
hlížela jsem si později tyto časo-
pisy uložené na půdě našeho 
domu.

 Můj otec byl náruživý fotoa-
matér. Máme doma hodně foto-
grafií a mnoho těch, které dobu, 
na niž vzpomínám, věrohodně 
dokumentují. Některé by se daly 
reprodukovat i ve Zpravodaji. A 
jsou to právě tito svědkové, kte-
ří mi minulost oživují a kteří mě 

stále více oslovují a vybízejí ke 
vzpomínání. 

 Narodila jsem se v roce 1932 a 
do konce první republiky zbýva-
lo tehdy pouhých šest let. Bydle-
li jsme v „Nové ulici”, dnešní Bez-
ručově, na jejím západním konci. 
Náš dům, vystavěný v roce 1924, 
zářil dosud novotou a svými štu-
katérskými ozdobami na omítce 
mi připadal velmi krásný. Obklo-
pený velkou ovocnou zahradou 
s květinovými a zeleninovými 
záhony a dřevěným altánkem byl 
pro mne učiněným rájem. Neda-
leko nás projížděly vlaky na trati 
Domažlice - Plzeň. Babička podle 
nich řídila hodiny. Obec neměla 
nádraží, pouze zastávku, vyzna-
čenou závorami a malým domeč-
kem za kolejnicemi, kde se pro-
dávaly jízdenky. Přes koleje vedla 
cesta do Týnce a Hoříkovic, ale 
tyto vísky jsem téměř nepozna-
la. Připadaly mi jakoby zaváté a 
skryté za nedozírnými lány polí.

 Cílem našich občasných 
vycházek byl les za tratí, kde 
rostlo v létě hodně hub, zejména 
chutných žlutých lišek. Babička 
sem chodila sbírat šišky a drob-
né dříví na zatop. Byl to smíšený 
les na severozápadní straně obce, 
v němž převládaly borovice. Slý-
chala jsem z něho hlas kukačky 
a situovala sem různé své vybá-
jené pohádkové představy. Do 
lesa jsme chodili podél pešunku 
přes další závory, které byly vět-
šinou stažené a musely se pod-
lézat. Jel-li povoz, požádal kočí 

hrázného z nedalekého stráž-
ního domku, aby šraňky zvedl. 
Ten tak učinil po náležité kont-
role, že trať je volná. Ráda jsem 
vyběhla na pešunk, odkud byl 
široký výhled na Úherce, Nýřa-
ny a okolí táhnoucí se až k Plz-
ni. Když jsem byla větší, pokou-
šela jsem se odtud namalovat své 
první akvarely.

 V neděli jsme chodili na del-
ší procházky do Bukovce, lesa za 
asfaltovou silnicí vedoucí z Plzně 
do Domažlic. Zde rostly maliny a 
ostružiny a tudy jsme v létě jez-
dili také do Štichu na koupání. 
Jezdila jsem s tatínkem na kole, 
usazená v malé sedačce hned 
za řídítky. Chodníček lesem byl 
hliněný, uježděný, připadal mi 
hladký, ale měl také své terén-
ní vlny, protože dosud slyším, 
jak tatínek říká: „do peklíčka”, 
když se jelo dolů, a „do nebíčka”, 
bylo-li malé stoupání. Maminka 
jela před námi také na kole. Vez-
li jsme s sebou plavky, deku, pití 
a svačinu a tatínek svůj nezbyt-
ný fotoaparát. Proto mám dosud 
doma obrázky jako důkaz těchto 
slunných odpolední. Plavat jsem 
tehdy ještě neuměla, a tak jsem 
se bavila v mělké řece hledáním 
škeblí. Pamatuji se na most kle-
noucí se přes Radbuzu, a pokud 
se nemýlím, viděla jsem i chlap-
ce, kteří odtud skákali do řeky, 
zřejmě v tom místě k tomu účelu 
vyhloubené.

 Konec 1. části

Praha Gotická – exkurze 7. třídy

V letošním školním roce jsme dvakrát využili akci Čes-
kých drah a za zvýhodněnou cenu jízdného jsme se vypra-
vili do Prahy. V prosinci jsme si připomněli naše nejstarší 
dějiny na výstavě Staré pověsti české, a využili tak záro-
veň jedné z posledních příležitostí k návštěvě Národního 
muzea v Praze, které bude uzavřeno až do roku 2015 kvů-
li rekonstrukci.

Květnové počasí nás vylákalo do Prahy ještě jednou. 
Tentokrát byla naším cílem Praha středověká, gotická. Po 
příjezdu děti dostaly mapu, do které si zakreslovaly trasu 
a umístění vybraných památek. Do připravených pracov-
ních listů pak žáci zapisovali informace o památkách, zají-
mavosti i osobní postřehy. V nádherném jarním dnu jsme 
procházeli místy, kudy před námi kráčely dějiny – Praš-
ná brána, Celetná ulice, Karolinum, Staroměstské náměs-
tí, Karlův most. Vyplněné pracovní listy a mapa žákům 
v budoucnu poslouží k tomu, aby se uměli orientovat v his-
torickém centru Prahy, dovedli informovat o významných 
památkách a propojili tak nabyté školní znalosti s praxí. 
A kdo ví, třeba některého z našich žáků jednou v budouc-
nu potkáte v Praze, jak provádí turisty, své žáky, nebo své 
vlastní děti… 

Naděžda Borusíková, tř. uč. 7. Třídy
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skokem „Pohádkovým“ rokem

Letošní školní rok ovládla naši školku pim-
prlátka. Kašpárek nás seznámil s rozvážným 
panem Spejblem, přívětivou paní Kateřinou, 
roztomilou Máničkou, všetečným Hurvínkem 
a uštěkaným Žeryčkem.

Tato pimprlata byla dětem neustále nablíz-
ku a připravila jim plno zážitků a dobro-
družství od podzimu až do pozdního jara. 
Aby to nebylo jen tak, obohatil pan Spejbl 
naše společné aktivity o známá lidová rčení a 
pořekadla v projektu „Přísloví napoví“.

Na podzim jsme se všichni přesvědčili, že: 
„Ve dvou se to lépe táhne“. Pozvali jsme 
rodiče na společné posezení a vyráběli bram-
boráčky pimprláčky.

Mikuláš s Hurvínkem nám připomněl zná-
mé: „Čiň čertu dobře, peklem se ti odmě-
ní“. Zlobiči měli nahnáno, aby místo sladké 
nadílky nedostali brambory s uhlím.

Děti z deváté třídy ZŠ přišly v přestrojení 
za Mikuláše, anděla a čerty. Nikdo z našich 
dětí se nehroutil, naopak všechny děti pocti-
vě zpívaly s vidinou sladké odměny. Zato pat-
ří našim deváťákům dík! Ten také patří OÚ 
Zbůch za připravené balíčky pro děti.

Vánoce u Spejblů se nesly v duchu hes-
la: „Darovanému koni na zuby nekoukej“. 
Loutková pohádka, kterou připravily učitel-
ky, děti potěšila a ukázala, jaký zmatek se 
někdy u stromečku semele. U nás ve třídách 
vládl naopak klid a pohoda. Děti se radova-
ly z nových hraček a byl pro ně připraven 
i dárek, který si odnesly domů. Za plyšáky 
pro děti děkujeme našemu milému sponzoro-
vi HB Textilie Zbůch.

Letošní sněhová nadílka nás opravdu 
nezklamala, a tak přísloví: „V zdravém těle 
- zdravý duch“ jsme si prověřili přímo v teré-
nu. Hry na sněhu jsou pro naše děti velkým 
potěšením a ze sněhu postavily na zahradě 
i Žeryčka.

O tom, že „Šaty dělají člověka“ (i pohád-
kovou bytost) se mohl každý přesvědčit na 
dětském karnevalu. Spolu s Hurvínkem 
a jeho přáteli jsme si pěkně zasportovali. 
Hurvínek nás naučil jízdě na kolobrndě a 
spolu s Máničkou si s námi zazávodili. Bylo 
to moc fajn, užili jsme si spoustu legrace.

„Veselá mysl - půl zdraví“. Velkou radost 
nám udělaly návštěvy divadel, kdy jsme 
za pimprlátky vyrazili do města. Protože je 
nás opravdu hodně, museli jsme se rozdělit. 
Mladší děti vyrazily do Plzně do divadla Alfa 
na „Pohádku z kouzelného mlýnku“, starší 
pak do Prahy za Hurvínkem. V nově zrekon-
struovaném Divadle Spejbla a Hurvínka už 
na nás čekali s pohádkou „Spejblovo dobro-
družství“. Děti se dozvěděly, jak se mají cho-
vat v lese a spolu s pimprlaty prožily krásný 
lesní příběh.

Návštěva našeho hlavního města byla pří-
jemným zpestřením školního roku a dětem 
rozšířila povědomí o naší zemi.

„Synek se potatil“ a „Jablko nepa-
dá daleko od stromu“. Při příležitosti Dne 
matek připravily učitelky spolu s dětmi 
vystoupení ve třídách pro maminky, babič-
ky, ale i tatínky, dědečky a sourozence. Účast 

byla tentokrát převeliká. Každý chtěl vidět to 
svoje „jablíčko“ a také, zda se synek opravdu 
potatil. Maminky i babičky s láskou sledova-
ly vystoupení, mnohde ukáply i slzičky.

„Komu se nelení, tomu se zelení“. Jako 
každé jaro jsme se společně s rodiči i někte-
rými prarodiči sešli na školní zahradě a dali 
se do práce. Připravili jsme vše potřebné – 
zahradní nábytek, klouzačky, houpačky, 
mašinku, uklidili altán s hračkami, připra-
vili pěstitelský koutek, který jsme obohati-
li o nový kompostér pro názornou ukázku 
likvidace běžného bioodpadu z domácnos-
ti. Záhon s jahodami dostal novou pokrýv-
ku z netkané textilie. Nyní se už jahody čer-
venají, pařník je osázen sazenicemi zeleniny, 
rajské jsou na záhoně. Za ty děkujeme paní 
Birmbaumové, která na nás vždy pamatuje 
s přebytky z vlastní zahrádky. Už jen zalévá-
me, plejeme, kypříme a těšíme se, až budeme 
sklízet. Opravdu se nám zelená, i červená.

Tatínek Martínka Ščepky natřel ve vlast-
ním volném čase dětem dopravní hřiště. Za 
pomoc děkujeme všem rodičům, prarodičům 
i dětem.

Bábinky bylinky aneb „Není na světě 
bylina, aby na něco nebyla“. Jarní pose-
zení s babičkami bylo příjemným oživením. 
Tentokrát nás ve školce navštívily babičky a 
dokonce přišel i jeden dědeček. Některé děti 
přišly s maminkou, protože jim bylo líto, že 
jejich babička nemůže. Všem děti zapěly jar-
ní písničky a pak všechny přítomné vyzva-
ly k tanci. Společně jsme se naučili tane-
ček „Podej mi ruku svou“. Tancování plynule 
přešlo v povídání a ochutnávání přinesených 
dobrot a bylinných čajů. Za dobroty všem 
moc děkujeme.

Další akce se nesla pod heslem „Vese-
lá mysl – půl zdraví“. Protože je Plzeň líh-
ní loutkářů a Hurvínek se Spejblem jsou 
původem Plzeňáci, vypravili se předškoláci 
na návštěvu muzea loutek. Zde viděli histo-
rii i současnost loutkoherectví v Plzni. Všem 
doporučujeme jako pěkný rodinný výlet!

Oslava MDD ve školce = Hurvínkova kolo-
brnda – pro nás ideální dopraví prostře-
dek, ale „Neříkej hop, dokud nepřeskočíš“. 
Počasí si s námi letos zahrálo na honě-
nou. Oslava svátku dětí musela být pro déšť 
odložena. Nicméně v náhradním termínu 
stáli všichni na startu s kolobrndou, nebo s 
bicyklem. Okružní jízda byla zábavná, pouč-
ná i sportovní zároveň. Děti s chutí soutěžily 
a plnily připravené úkoly. Díky spolupráci 
s SDH Zbůch měly děti možnost nahlédnout 
do hasičské zbrojnice a vyzkoušet si stříká-
ní z hadice na cíl. Možná se z někoho po tom-
to zážitku vylíhne hasič, protože jak víme 
„Oheň je dobrý sluha, ale špatný pán“, 
a tak dobrovolných hasičů není nikdy dost. 

Závěr s opečeným vuřtíkem a osvěžujícím 
nanukem neměl chybu. To jsme si ten svá-
tek všichni pěkně užili. I počasí se umoud-
řilo a po několika kapkách deště na začátku 
sluníčko zvědavě vykouklo a dělalo nám pří-
jemnou společnost až do konce.

„Máme rádi zvířata nejen proto, že jsou 
chlupatá“. Hurvínkův Žeryček je důka-
zem toho, že „Pes je přítel člověka“. Za zví-
řaty chlupatými i pernatými se předškolá-
ci vypravili na Zámecký statek do Újezdu 
nade Mží, kde byl pro ně připraven celoden-
ní program v rámci environmentální výchovy 
s ukázkou života zvířat na statku. Děti měly 
možnost vidět domácí a hospodářská zvířa-
ta v přirozeném prostředí. V dnešní době se 
„domácí“ zvířata omezila převážně na křeč-
ky, morčata či andulky. Běžná domácí zvířa-
ta jsou pro děti tak trochu exotická. Proto vž-
dy na jaře vyrážíme k panu Štolbovi za plot 
okouknout nové jarní přírůstky. Třeba kro-
can je pro děti zcela nový objev.

Mladší děti navštívily ZOO Plzeň. Rok od 
roku je upravenější a bohatší o nové obyva-
tele. Letos jednoznačně vyhrály žirafy. Také 
nosorožec v přímém přenosu je neuvěřitel-
ný. Teprve tady si uvědomíte, jak je příroda 
rozmanitá, jak by nám tu bylo bez zvířecích 
kamarádů smutno. Životní návyky některých 
z nich by pro nás mohly být příkladem. Pro 
nic za nic neubližují, svá mláďata chrání.

A ještě jedna novinka v ZOO nás zaujala 
– vystavený tank M4 SHERMAN, který měla 
ve svém vybavení 16. obrněná divize americ-
ké armády při osvobozování Plzně v květnu 
1945. Proč zrovna v ZOO? Zde se totiž nalé-
zala unikátní německá válečná podzemní 
pevnost, ve které sídlil Generální štáb proti-
letecké obrany. Kluci byli v úžasu. Tanky, se 
kterými si hrají, jsou k neporovnání. Naš  t ě  s t í 
jsou to dnes jen hračky. 

Tady se hodí dodat pouze to, co stojí na 
památníku v Plzni – DÍKY, AMERIKO.

V posledních dnech školního roku proběh-
lo ještě několik akcí.

S Hurvínkem jsme se připravovali na 
prázdninová dobrodružství, a protože „Čert 
nikdy nespí“, zaměřili jsme se na preven-
ci dětských úrazů. Ve školce nás navštívili 
příslušníci POLICIE ČR a s dětmi pohovoři-
li o případném nebezpečí. Od povolaných má 
ponaučení největší váhu.

V úplném závěru jsme se rozloučili s naši-
mi předškoláky, kteří 1. září nastoupí do ZŠ. 

Počítání s Hurvínkem „Kdo šetří má za 
tři“, nebylo jen tak jednoduché. Připrave-
né úkoly prověřily samostatnost a připrave-
nost dětí na první třídu. Děti si odnesly malá 
vysvědčení, upomínku na MŠ od zřizovate-
le a knihu říkadel k prvním pokusům vlast-
ního čtení.

Na rozloučenou jsme pro děti i rodiče při-
pravili výstavku loutek – Pimprlátka pro 
děťátka aneb „Stará láska nerezaví“. Byly 
to různé druhy loutek, které používáme při 
práci s dětmi. Všichni měli možnost si pimpr-
lata osahat, nebo potěšit se třeba jen pohle-
dem. Pohádky a pohádkové bytosti jsou 
dětem v předškolním věku nejbližšími a nej-
věrnějšími kamarády, pomáhají formovat 
osobnost dítěte.

Ještě jednou nás navštívil kamarád Kaš-
párek, protože „V nouzi poznáš přítele“, 
a to na table předškoláků. Ti byli vyfocení 
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naši  
jubilanti

Srpen
Věra Königová
Zdeňka Karlová 
Libuše Dymáková

usnesení
  

Zastupitelstvo obce Zbůch na svém zasedá-
ní projednalo a:

1. schvaluje zprávu o činnosti a postup rady 
obce za období od jednání zastupitelstva 
obce dne 30. března 2011 do dnešního 
zasedání

2. schvaluje zařazení území obce Zbůch do 
zájmového území MAS Radbuza, o.s. pro 
období 2011 – 2021 a zároveň se sezná-
milo se základními informacemi o místní 
akční skupině MAS Radbuza, o.s.

3. schvaluje proplacení příspěvku ve výši 
50.000.- Kč na činnost TJ Baník Zbůch 
v III. Q roku 2011

4. schvaluje přijetí darem pozemku parc.č. 
1447 o výměře 656 m2 v k.ú. Zbůch do 
vlastnictví Obce Zbůch od pana Josefa 
Hájka, bytem Zbůch a pověřuje starostu 
obce podpisem darovací smlouvy

5. schvaluje záměr Obce Zbůch na prodej 
budovy bez č.p. stojící na pozemku parc.
č. 18/2 o výměře 25 m2 v k.ú. Zbůch za 
cenu 100.- Kč v rámci narovnání vlast-
nických vztahů

6. schvaluje nabytí bezúplatným převo-
dem pozemku parc.č. 1436 o výměře 
8.928 m2, pozemku parc.č. 1460 o výmě-
ře 16.945 m2, pozemku parc.č. 55 (GP) 
o výměře 1.385 m2, pozemku parc.č. 57 
(GP) o výměře 4.873 m2, pozemku parc.
č. 58 (GP) o výměře 2.298 m2, pozemku 
parc.č. 59 (GP) o výměře 3.812 m2, pozem-
ku parc.č. 60 (GP) o výměře 1.061 m2, 
parc.č. 1358 o výměře 1.176 m2, pozem-
ku parc.č. 1555 o výměře 636 m2, parc.
č. 1557 o výměře 3.667 m2 a pozemku 
parc.č. 762/12 o výměře 73 m2, vše v k.
ú. Zbůch od Pozemkového fondu České 
republiky, Husinecká 1024/11a, 130 00 
Praha 3, pracoviště Plzeň do vlastnic-
tví Obce Zbůch. Pověřuje starostu obce 
pana Ing. Jiřího Hájka podpisem přísluš-
ných dokladů, aby tak mohlo dojít k zápi-
su předmětných pozemků na list vlast-
nictví Obce Zbůch

7. schvaluje vstup Obce Zbůch do krajské-
ho Sdružení měst a obcí Plzeňského kra-
je, coby členská obec sdružení, se vše-
mi právy a povinnostmi vyplývajícími ze 
stanov Sdružení měst a obcí Plzeňského 
kraje

8. schvaluje záměr Obce Zbůch odkup částí 
pozemků, které budou dotčeny stavbou: 
„Stavební úpravy silnice III/0267 v k.ú. 
Červený Újezd“ za cenu ve výši 60.- Kč/ 
�  m2. Jedná se o části pozemků parc.č. 
1067, parc.č. 1196, parc.č. 60 (GP), parc.
č. 1200/1, parc.č. 1205, parc.č. 1215/1 
a parc.č. 1215/2 v k.ú. Červený Újezd 
u Zbůchu, jejichž přesná výměra bude 
stanovena geometrickým plánem

9. schvaluje odkup pozemku parc.č. 1385/2 
o výměře 1.069 m2 a pozemku parc.
č. 952/14 o výměře 42 m2 v katastrál-
ním území Zbůch za cenu 40.- Kč/ 1 m2 

od spoluvlastníků  pozemků paní Ing. 
Moniky Bohuminské, bytem Brno, pana 
Rudolfa Honzíka, bytem Palonín, pana 
Radka Kováře, bytem Líně, paní Petry 
Kovářové, bytem Líšina a pana  Miloslava 
Sedláka, bytem Plzeň do vlastnictví Obce 
Zbůch a pověřuje starostu obce  uzavře-
ním kupní smlouvy 

10. považuje námitku zastupitelky obce paní 
Bayerové k zápisu z 2. zasedání zastupi-
telstva obce, které se konalo 30. března 
2011, za částečně oprávněnou a z toho-
to důvodu pověřuje starostu obce opra-
vou a doplněním zápisu: K bodu 1 zápisu: 
Ve větě : „V úvodu jednání zastupitelstva 
obce oznámila zastupitelka obce paní        
Byerová, že ….. „ nahradit slova „ V úvodu 
jednání“ slovy „ Před zahájením jednání“.

 Tímto se považuje zápis z 2. zasedání 
zastupitelstva obce za správný a schvalu-
je jej.

  Ing. Jiří Hájek v.r.  Josef Skála v.r.
  starosta místostarosta

jako Kašpárek s Hurvínkem, Máničkou nebo 
panem Spejblem. Tablo bylo vystaveno v pro-
dejně na Náměstí, věříme, že se všem líbilo.

V závěru se sluší poděkovat všem, kte-
ří nás v naší činnosti průběžně podporují. 
Mimo výše jmenované i paní Stanislavě Eger-
mayerové, která dětem věnovala velikonoč-
ní pytlík se sladkým perníkem, manželům 
Dvořákovým z Chlumčan, kteří do pytlíku 
přidali čokoládové dobroty. Dík patří také 

manželům Šlégrovým ze Sulkova, kteří do 
jedné třídy zakoupili LCD televizor + DVD 
přehrávač a byli tak hodní, že nechali zhoto-
vit velké logo školy na budovu MŠ.

Ještě jednou: „Děkujeme všem!“
Teď už jen přejeme krásné prázdniny 

dětem a prosluněnou dovolenou dospělá-
kům. Těšíme se v září nashledanou.

 Bacíková Naděžda
 ředitelka MŠ

Projektový den  
na zš ve zbůchu

V pátek 3. června měli žáci zbůšské 
základní školy možnost dozvědět se velké 
množství informací o ochraně nejen svého 
zdraví, ale i zdraví ostatních. Tento den pro-
bíhal na druhém stupni projekt – Ochrana 
člověka za mimořádných událostí. 

 Naše škola oslovila Policii ČR - Obvod-
ní oddělení Nýřany a zdejší SDH, jejichž 
zástupci žáky zajímavým způsobem infor-
movali o tom, jak se zachovat v život 
ohrožujících situacích. Svůj výklad zpes-
třovali názornými ukázkami, do kterých 
se mohli zapojit i sami žáci. Ti si tak mimo 
jiné vyzkoušeli dát člověka do stabilizované 
polohy, stříkat z hasičské hadice či nasadit 
si požárnickou helmu. 

 Tento projekt byl ještě navíc zpestřen 
ukázkou velkého množství leteckých mode-
lů, které jejich vlastníci mistrně ovládali, 
za což si od všech dětí vysloužili obrovský 
potlesk. 

Magdalena Lišková, ZŠ Zbůch 

Červenec
Lenka Mrázková
Božena Šmakalová
Václav Fikrle
Josef Adámek
Irena Wohlgemuthová
Věra Fryčková
Svatava Jánská
Jan Greif
Hana Dohnalová
František Šlehobr
Jiřina Plassová
Zdeněk Pech

Září
Štefan Gadžinovský
Gerta Škopková
Daša Schoberová
Vlasta Müller
Anna Černá
Stanislava Janková 
Václav Pavlík
Miroslav Kovařík

!!! výzva !!! kdo ještě nemá  
zaPlacen PoPlatek za Psa,  
ať tak neProdleně učiní.

Dále upozorňujeme, že od 1. 10. 2011 
se platí nájem za zahrádky.

Nájemci nechť si zkontrolují platnost smluv.  
Při placení je možno stávající smlouvy prodloužit.
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Výlet SeNiORů NA cHODSKO
V polovině května se vydali naši 

senioři na celodenní výlet na Chod-
sko. První jejich zastávkou byl zámek 
v Horšovském Týně, kam v 15. stol. 
jako jedni z prvních rodů sem při-
cházejí Ronšperkové, páni z nedale-
kých Poběžovic. Ti vlastnili horšov-
skotýnské panství do r. 1539, kdy 
je za 8.482 kop grošů českých kou-
pil spřízněný rod Lobkoviců – kon-
krétně Jan mladší Popel z Lobko-
vic, švagr dosavadního majitele 
Horšovského Týna,Volfa z Ronšper-
ka. V r. 1996 byl celý areál pro svoji 
nesmírnou historickou hodnotu pro-
hlášen Národní kulturní památkou. 
 Přibližně asi po hodinové, zajíma-
vé prohlídce se senioři přesunuli do 
nedalekých Domažlic, kde na ně čeka-

la druhá prohlídka a to na Chodském 
hradě, v sousedství bývalého gymná-
zia, které bylo založeno už v r. 1871. 
Souběžně s celoroční výstavou 
o životě prostého lidu na Chodsku, 
probíhá v těchto týdnech na hradě 
zajímavá výstava chodských krojů, 
která zaujala především naše ženy. 
Po obědě v Restauraci „U sv. Jana“ 
v Trhanově byla poslední zastáv-
ka v rodinné cukrárně u paní 
Konopíkové v Krchlebech. Zde 
si všichni dali ke kávě či čaji je-
jí výborný koláč, kterým se zapsa-
la do novodobé historie této malé 
obce na kraji domažlického okresu.  
Ke spokojenosti účastníků zájezdu 
přispělo krásné, slunečné počasí. Za 
všechny účastníky zájezdu R. Hrdlička

memoriál Františka herejka
Na tyto hasičské závody v Červe-

ném Újezdě jsem přijel ze soused-
ních Líní, kde celý den probíhala 
turistická akce – Líňský maratón. 
Nebyl jsem sám, kdo přišel včas 
na tyto závody. Ty měly začít hodi-
nu po poledni, ale na tento čas 
nepřijela žádná družstva, i když 
pořadatelé čekali ještě přes ten-
to časový termín. Zklamáni touto 
situací nakonec „závody“ začaly i 
když, bohužel, jen v režii domácích 
závodníků ve všech kategoriích. 
Ke cti domácích pořadatelů Memo-
riálu Františka Herejka přísluší 

pochvala, že to „nezabalili“ a nao-
pak nastartovali mašiny. Přesto 
jsem odjížděl z Červeného Újezda 
s pocitem zklamání, že obzvláš-
tě u hasičů, kteří často zachraňu-
jí majetky a též to nejdůležitější co 
máme,naše životy, by měli dodržet 
SLOVO, když něco slíbí. Dnes šlo 
jen o závody, při kterých se očeká-
vá bojovnost, ale i též trochu zába-
vy. Příště, při tragické situaci, 
bez nich, by mohlo jít o hodně…… 
A nebo pravda je někde jinde ?

R. Hrdlička

StROM ROKu – 2011
Po buku červeném ( 2007 ), kte-

rý roste na šachtě u jídelny a kaš-
tanu ( 2009 ), který se majestát-
ně vypíná v Červeném Újezdě, 
letošní rok reprezentuje naši obec 
buk zimní, který roste na Sta-
rém Dole. Přesně nevíme, zda ten-
to strom byl vysazen u příležitos-
ti zahájení těžby černého uhlí na 
nedalekém dole či při příležitosti 
otevření železniční tratě Plzeň – 
Fürth in W. Podle výšky stromu a 
též obvodu kmene se přikláníme 
k druhé možnosti. Navíc máme 
k dispozici zajímavý text, který 
nám poskytl pan Miroslav Bacík 

: :“ Můj dědeček ing. Jakub Bacík 
po absolvování královské báň-
ské akademie v Příbrami nastou-
pil v r. 1898 jako vrchní báňský 
správce dolu na Týnci ( Starý důl 
). Jako služební byt mu byla při-
dělena zmíněná vila na Týnci. 
Z této doby mám doma fotogra-
fii mého pradědečka sedícího pod 
zmíněným dubem. Foto pochází z 
r. 1912 a již tenkrát byl onen dub 
statný. Odhad věku je neurčitý“. 
Tento text s barevným snímkem 
buku jsem odeslal na adresu – 
Nadace Partnerství, která má síd-
lo v Brně.

R.Hrdlička

Všem školou povinným příjemné prožití prázdnin  
a dospělákům pohodovou dovolenou
	 	 	 	     pře je Obec Zbůch
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verneovská cesta kolem 
rePubliky  2. část

První etapa, která nás zavedla do 
Domažlic, centra Chodska, které je mo-
jí srdečnou záležitostí, do Českých Velenic, 
lze jednoznačně charakterizovat jako proje-
tí největšího Národního parku České repub-
liky, který se zbývající částí CHKO sloužící 
jako ochranné pásmo a sousedním němec-
kým Národním parkem – Bavorský les, tvoří 
nejrozsáhlejší lesnaté území ve střední Evro-
pě, nazývané „Zelená střecha Evropy“. Ze 
Šumavy doporučujeme navštívit vodopád Bí-
lá strž, některá z ledovcových jezer, která jsou 
pozůstatkem po šumavských ledovcích, leží-
cích v nadmořské výšce kolem 1.000 m. My 
jsme navštívili z pěti na české straně Šuma-
vy čtyři : Čertovo, Laka, Prášilské a Pleš-
né. Dále stojí za zhlédnutí bývalá obec Hůr-
ka s obnovenou kaplí a hrobkou významné 
rodiny Abeleů, rozhledna na vrcholu Poled-
níku (1.315 m.n.m.), jež je nejvyšší místo, 
kam lze na Šumavě vyjet na kole s dalekými 
výhledy do obou Národních parků, Březník 
s muzeem Karla Klostermanna s výhledem 

do Luzenského údolí s typickým kamen-
ným vrcholem hory Luzný a upravený pra-
men Vltavy. Hezké je i okolí Knížecích Plání, 
Nového Údolí, jízda podél Schwarzenberské-
ho plavebního kanálu. Zajímavá byla i námi 
absolvovaná nejdelší pěší trasa v celém seri-
álu na u nás méně známou Smrčinu, avšak 
v Rakousku známe sjezdařské centrum, 
kde se konaly i závody Evropského pohá-
ru. Oblast na pravém břehu Lipenské údol-
ní nádrže nás zavádí do dosud málo osídlené 
krajiny s množstvím křížků připomínajících 
zaniklé obce v období budování“železné opo-
ny“. Rádi vzpomínáme i na příjemné pose-
zení v Pensionu Wudy v Přední Zvonkové 
s jeho správcem a starším pánem žijícím na 
rakouské straně hranice. Z části Novohrad-
ských hor pak stojí za návštěvu okolí Pohoří 
na Šumavě, Dobré a Hojné Vody se zajímavý-
mi kamennými pyramidami v místní čás-
ti Paseky a Nové Hrady. My tu však nejsme 
poprvé a tak většinou po signálkách dojíždí-
me do Českých Velenic, cíle první etapy.

Václav Straka

sbor dobrovolných 
hasičů ve zbůchu  
- bilancují Poslední 
období

30. 4. 2011 jako každým rokem, 
i letos jsme se sešli pod májkou.

4. 5.  návštěva výstavy mysliveckých  
trofejí v chotěšovském klášteře, 
která se líbila všem našim  
mladým členům.

4. 5.  okrsková soutěž  
v Heřmanově Huti.

14. 5.  soutěž v Rochlově.

21. 5.  sběr kovového odpadu – děkuje-
me všem našim spoluobčanům 
za finanční podporu.

4. 6.  ve spolupráci s Obecním úřadem 
ve Zbůchu jsme pořádali  
dětský den

11.6.  Memoriál Jana Motyčky 

Chtěl bych podotknout, že nás mrzí malá 
účast ze strany našich občanů na růz-
ných akcích, které pořádáme během celého 
roku. Přesto věříme, že v budoucnu se situ-
ace změní k lepšímu a my, společně s míst-
ním obecním úřadem, budeme mít pocit, že 
naše námaha nebyla vynaložena zbytečně. 

Antonín Böhm

memoriál jana motyčky konaný dne 11. 6. 2011 ve zbůchu

Muži: 1. Červený Újezd
 2. Zbůch A
 3. Lochousice

Ženy: 1. Červený Újezd
 2. Lochousice
 3. Zbůch 

Děti starší: 1. Lochousice
 2. Zbůch
 3. Líně

Děti mladší: 1. Líně
 2. Červený Újezd
 3. Zbůch

Celkem se účastnilo 15 týmů

Okresní soutěž okrsků Plzeň 
konaná dne 12. 6. 2011 
na Skvrňanech

Rozhodčí: Roman Procházka
 Josef Šlauf

Nýřansko složilo jeden tým, 
převážně ze Zbůchu. Z osmi 
členů týmu bylo 5 zbůš-
ských.

!!! výzva !!!
Kdo ještě nemá  

zaplacen poplatek za psa,
ať tak neprodleně učiní.

Dále upozorňujeme, že od 1. 10. 2011 
se platí nájem za zahrádky.

Nájemci nechť si zkontrolují platnost 
smluv. Při placení je možno
stávající smlouvy prodloužit.
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školní výlet ii. stuPně zš 
Červen bývá již tradičně měsícem 

školních výletů. My jsme si letos za 
cíl svého putování zvolili Karlovar-
ský kraj. Nejprve si milovníci his-
torie přišli na své při prohlídce hra-
du a zámku Bečov. Průvodkyně nás 
seznámila s takřka detektivní his-
torií relikviáře svatého Maura. Celý 
příběh této vzácné památky pak 
umocnil jedinečný zážitek – vstup 
do tmou zahalené místnosti, kterou 
ozařoval nasvícený relikviář. 

Z Bečova jsme pokračovali v cestě 
směrem na Mariánské Lázně. Naším 
cílem však nebylo město, nýbrž 
naučná stezka Kladská, která leží v 
centru nejcennějšího území Chráně-
né krajinné oblasti Slavkovský les. 
Užili jsme si nejen romantickou pro-

cházku kolem rybníka, ale i odbor-
ný výklad pana učitele Zubera, který 
rozšířil naše znalosti o flóře a fauně 
této oblasti.

Odpoledne patřilo opět historii. 
Někteří se doslova vyškrábali na 
hrad Kynžvart, aby si prohlédli dnes 
již téměř zanikající zříceninu kdysi 
jednoho z nejvýše položených hradů 
u nás, druzí dali přednost zámku. 
Klasicistní metternichovský zámek 
plný kuriozit dokládajících sběra-
telskou vášeň majitele nás doslo-
va nadchl. Nádhernou scenérii pak 
dokreslil rozsáhlý anglický park. 

Výlet se vydařil. Rádi bychom 
v této tradici pokračovali i nadá-
le, pokud bude zájem ze strany dětí 
a především jejich rodičů. Naděžda Borusíková, ZŠ Zbůch

návštěva chotěšova
V úterý 11. května se třída 

1.B vydala na výstavu myslivos-
ti do chotěšovského kláštera. 
Děti měly na výstavě své výkre-
sy, prohlédnout jsme si také jeli 
vystavené trofeje.

Po příjezdu nás přivítala paní 
Seidlová a nabídla nám pro-
hlídku kláštera. S radostí jsme 
nabídku přijali a vydali jsme se 
na putování do minulosti. Paní 
Seidlová vyprávěla tak zají-

mavě a poutavě, že nikdo ani 
nedutal. Prohlídku jsme zakon-
čili shlédnutím trofejí a náku-
pem suvenýrů. Když se prvňáč-
ků zeptáte, kdo to byl Hroznata, 
co je to freska a nebo jak jeptiš-
ky používaly toaletu, určitě vám 
rádi odpovědí.

S přáním krásného léta se 
s vámi loučí třída 1.B a Irena 
Svobodová 

den matek
Obecní úřad ve Zbůchu společně s vedením Domu s pečo-

vatelskou službou tamtéž pozval ve středu 11. května u pří-
ležitosti Dne matek žáky Základní umělecké školy ze Stoda, 
kteří pro obyvatelky DPS , a nejen pro ně, připravili zajíma-
vé představení. Ti se prezentovali muzikálovou pohádkou od 
pánů Svěráka a Uhlíře – Červená Karkulka, která se všem 
moc líbila a díky mladým zpěváčkům prožili obyvatelé naší 
DPS příjemné dopoledne.

R.Hrdlička

Poděkování
Ve dnech 23.-29.května 2011 

našich pět (Salfická, Neubaue-
rová, Kulovaná, Babková a Fikr-
lová) členek Svazu postižených 
civilizačními chorobami trávi-
lo v rekreačním zařízení SA-
ZAMOV v Kanicích u Hradiš-

tě. Tento objekt je odloučeným 
zařízením Ústavu soc. péče pro 
postiženou mládež ve Zbůchu. 
Touto cestou by chtěly výše jme-
nované poděkovat vedení ústa-
vu za příjemně strávený týden 
v tomto zřízení.
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česká Pošta s.P. a 80. výročí Pošty ve zbůchu
Česká pošta s.p. k výročí pošty ve Zbůchu po spolupráci s Obcí Zbůch a KF 03-49 chotěšov bude používat 
příležitostné razítko, příležitostnou R- nálepku a Apost s přítiskem k  uvedenému výročí takto:

Příležitostné razítko
Z pěti zaslaných návrhů na příležitostné 

razítko Česká pošta s.p. vybrala zde zob-
razený návrh, který bude na místní poště 
330 22 Zbůch používat ve dnech 15.7. až 
22.7.2011 u svých přepážek.

R- nálepka
Černá R- nálepka s čárovým kódem 

bude doplněna o text „80 let pošty Zbůch“ 
a použita bude od 2.7.2011 do vypotřebo-
vání zásob.

APOSt
Cenná nálepka APOST s přítiskem „80 

let pošty Zbůch“ se bude používat na poště 
od 4.7.do 29.7.2011.

tiskové listy s kupony pro přítisk
Po zaslání návrhu na kupony Česká 

pošta s.p. zhotovila pro obec Zbůch tis-
kové listy se zde vyobrazeným návrhem. 
TL s kupony pro přítisk budou k dispozi-
ci v omezeném počtu na Obecním úřadě 
Zbůch od června 2011 do vyprodání zásob, 
případný zbytek pak na připravované na 
připravované výstavě v říjnu 2011.

František Bláha
člen Komise 750 let obce Zbůch

Martine,

 před třemi měsíci jsme spolu stáli na sjezdovce v Želez-
né Rudě. Byl jsi zdatný sportovec, plný síly a energie, 
kterou jsi s velkým zaujetím pro věc předával i svým 
žákům. Povzbuzoval jsi hlavně začátečníky a dával jim 
víru, že to půjde, že všechno zvládnou. Byl jsi dobrý 
znalec Šumavy, měl jsi rád hory. A nejen hory. 
 Na pokoji jsi mi často vyprávěl o svém rodném městě 
Děčínu, kde jsi chodil do školy a pravidelně se vracel ke 
své rodině. S nadšením jsi mluvil o řece labi, kterou sis 
užíval hlavně na brigádě u známého rybáře v Hambur-
ku. tady ses velice zdokonalil v německém jazyku, jenž 
jsi pak kvalitně vyučoval na naší základní škole. i tvou 
zásluhou mají naši žáci nadprůměrné znalosti němči-
ny. Dále jsi učil tělesnou výchovu, zároveň ji studoval 
na Fakultě tělesné výchovy a sportu v Praze a taky vedl 
několik sportovních kroužků. Zejména s týmem florbalu 
jsi měl hodně úspěchů. Sport byl tvým největším koníč-
kem, proto jsi externě pracoval i ve sportovní redakci 
Plzeňského deníku. 
 Martine, děkuji ti za obětavou práci i za tvé žáky. Jeden 
z nich ti na facebooku poslal tento vzkaz: „Márty, díky, 
žes mě v 5. třídě nabídl kroužek florbalu. Bez tebe bych 
nikdy nehrál v tak skvělém týmu.“

  Čest tvojí památce. V. König
 

NeBe PlNé HVěZD
Ještě máme v živé pamě-

ti, kdy v září 2009 navštívilo 
naši obec Studio DETO pana 
Pavla Justicha. Tehdy pro na-
ši školní mládež připravil zají-
mavou pěveckou soutěž – Sola-
sido, ve které se vystřídalo 
několik našich mladých zpě-
váčků, kteří získali náš vel-
ký obdiv jak za předvede-
ný výkon, tak především, že 
si dodali odvahu a vystoupili 
poprvé v životě před publikem. 

Letos opět do Zbůchu zavítala 
do restaurace Baník ve středu 
15. června obdobná hudeb-
ní agentura pod názvem – Ci-
ty Music pod vedením Roma-
na Audese s pořadem NEBE 
PLNÉ HVĚZD. Během nece-
lých dvou  podvečerních hodin 
se postupně na pódiu vystří-
dalo 12 zpěváčků od 1. třídy až 

po 8. ročník ZŠ. I když se nen-
aplnil sál do posledního mís-
ta, jako v r. 2009, přesto byla 
atmosféra výborná, dokonce 
se objevily vtipné transparen-
ty v rukách fanynek. I když byl 
nakonec vyhodnocen ten nej-
lepší, vítězi se stali všichni.  
Všem účinkujícím blahopřeje-
me !

Pro úplnost Vám předkládá-
me seznam účinkujících : Mar-
kéta Koutská, Kateřina Trá-

vová, Lukáš Kučera, Natálie 
Šindelářová se svojí sestřičkou, 
Kristýna Bednářová, Veroni-
ka Kořínková, Aleš Lašut, Zde-
něk Hrbek, Karolína Kovářová, 
Kamila Michnerová, Kristýna 
Prokopcová a Veronika Tesařo-
vá. Pro nemoc se omluvil Vác-
lav Tesař.

 R.Hrdlička 
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Poděkování

cyklovýlet mikroreGionu radbuza

Po loňském cyklovýletě, který měl 
start i cíl ve Dvoře Gigant v Záluží 
a samotná etapa vedla mezi Stodem, 
Přestavlky a Chotěšovem, se letoš-
ní ročník přesunul do naší obce. Celá 
akce proběhla ve čtvrtek 16. červ-
na 2011 a oslovení starostové Mikro-
regionu Radbuza (dále MRR) a další 
pozvaní hosté se sešli na startu před 
Restaurací „V Cihelně“, kde propagač-
ní jízdu odstartoval starosta naší obce 
pan Ing. Jiří Hájek společně s mís-
tostarostou panem Josefem Skálou. 
První kilometry letošní etapy vedly 

kolem Nového rybníka mezi Zbůchem 
a Líněmi, kde byla přestávka u ornitolo-
gické pozorovatelny. Tato osmimetrová 
pozorovatelna byla letos slavnostně ote-
vřena v dubnu u příležitosti Dne Země. 
Po této krátké přestávce účastníci cyk-
lovýletu MRR pokračovali přes samot-
né Líně do Nové Vsi, kde paní Božena 
Benešová připravila jak zajímavou pro-
hlídku své ekofarmy, tak též chutné 
občerstvení ze svých produktů. Dru-
há část cyklovýletu MRR vedla kolem 
bývalého letiště do Dobřan a odtud 
nazpět do Zbůchu.

Za všechny účastníky R. Hrdlička 

obecní knihovna
Ve středu 20. dubna proběhla v naší knihov-

ně další zajímavá akce. Tou byla opět po dvou měsí-
cích návštěva našich žáčků z MŠ Pohádka. Zají-
mavá je především tím, že děti dostanou průkaz 
čtenáře, kde je jim zapsána první vypůjčená kniha.  
Při mé návštěvě knihovny byla tomuto aktu přítomna 
ředitelka Městské knihovny v Plasích, Bc. Věra Sout-
nerová. R.Hrdlička 

Projekt „Do knihovny za knížkou, hračkou,  
vědou a písničkou“
Seznam dětí MŠ - Pohádka,  
které se přihlásily do tohoto projektu : 

Bednář David
Bednář Jan
Čejková Natálie
Čutek Martin
Dvořák Jiří
Eisenhammerová Anna
Forejt Viktor
Housar Šimon
Hrabák Dominik
Hrdličková Matylda
Klečka Adam
Langmaierová Hana
Lepič Ondřej

Matoušková Tereza
Matheizlík Ladislav
Motec Josef
Plachá Klára
Prokop Martin
Prokop Michal
Střeštík Jiří
Ščepka Martin
Šimandlová Nina
Šlégrová Eliška
Zábranská Gábina
Zajptová Tereza
Žigová Sára



��

1. červen - mezinárodní den dětí

Letošní Den dětí oslavila naše 
školní mládež několika akce-
mi. Mezi ty nejzajímavější byla 
v pátek 3.června ukázka mode-
lů Leteckých modelářů z Nýřan 

v prostorách za hasičskou zbroj-
nicí. Poté následovala krátká 
přehlídka hasičské techniky 
našeho SDH ve Zbůchu.

 R.Hrdlička

Poslední červnový den bylo slavnostně otevřeno Biokoupaliště Kotynka v Dobřanech
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